

Title (en)
Vapour-cooled internal combustion engine.

Title (de)
Verdampfungsgekühlte Verbrennungskraftmaschine.

Title (fr)
Moteur à combustion interne refroidi par ébullition.

Publication
EP 0536470 A1 19930414 (DE)

Application
EP 92108472 A 19920520

Priority
DE 4133287 A 19911008

Abstract (en)
Vapour-cooled internal combustion engine (1) comprising a pressurisable cooling system (2) through which a coolant can flow, with at least one compensation cooler (3), at least one coolant pump (11) and an expansion tank (4), the expansion tank (4) being connected to the cooling circuit by means of a connecting line (5). The expansion tank (4) is arranged directly ahead of a coolant pump (11) in the main flow direction (9) and assigned to the condensation cooler (3) is a convection cooler (7) which can be connected up by way of a thermostat (6). The liquid coolant from the outlet of the convection cooler and the condensate from the outlet of the condensation cooler are combined at a junction in a feed line leading to the internal combustion engine (1), a pumping device for pumping the coolant in the main flow direction (9) being arranged in the region of the junction.
<IMAGE>

Abstract (de)
Verdampfungsgekühlte Verbrennungskraftmaschine (1) umfassend ein druckbeaufschlagbares Kühlungssystem (2), das von einem Kühlmittel durchströmbar ist, mit zumindest einem Kondensationskühler (3), zumindest einer Kühlmittelpumpe (11) und einem Ausdehnungsbehälter (4), wobei der Ausdehnungsbehälter (4) mittels einer Verbindungsleitung (5) an den Kühlkreislauf angeschlossen ist. Der Ausdehnungsbehälter (4) ist in Hauptströmungsrichtung (9) unmittelbar vor der Kühlmittelpumpe (11) angeordnet und dem Kondensationskühler (3) ist ein über ein Thermostat (6) zuschaltbarer Konvektionskühler (7) zugeordnet. Das flüssige Kühlmittel vom Konvektionskühleraustritt und das Kondensat vom Kondensationskühleraustritt ist in einer Zuleitung zur Verbrennungskraftmaschine (1) in einem Knotenpunkt zusammengeführt, wobei im Bereich des Knotenpunktes eine Pumpvorrichtung zur Förderung des Kühlmittels in Hauptströmungsrichtung (9) angeordnet ist. <IMAGE>

IPC 1-7
F01P 3/22; F01P 11/02

IPC 8 full level
F01P 3/22 (2006.01); F01P 11/02 (2006.01); F01P 7/14 (2006.01); F01P 7/16 (2006.01)

CPC (source: EP)
F01P 3/2271 (2013.01); F01P 11/029 (2013.01); F01P 7/16 (2013.01); F01P 2007/146 (2013.01); F01P 2025/04 (2013.01); F01P 2060/08 (2013.01)

Citation (search report)
• [A] DE 696350 C 19400919 - E H DR PHIL H C ERNST HEINKEL
• [A] US 4550694 A 19851105 - EVANS JOHN W [US]
• [AD] US 4648356 A 19870310 - HAYASHI YOSHIMASA [JP]
• [A] US 2417591 A 19470318 - DU ROSTU GEORGES LEVESQUE
• [A] GB 328664 A 19300505 - CLINTON ROOT FOUTZ

Cited by
EP2047078A4; FR2721655A1; FR2829069A1; EP1289039A3; EP4036512A1; US12076672B2

Designated contracting state (EPC)
BE DE ES FR GB IT NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0536470 A1 19930414; DE 4133287 A1 19930415; JP H05202750 A 19930810

DOCDB simple family (application)
EP 92108472 A 19920520; DE 4133287 A 19911008; JP 26854492 A 19921007